
 1 

Zápisnica zo zasadnutia Komisie kultúry pri Mestskom zastupiteľstve  
v Spišskej Novej Vsi konaného 15. 11. 2023 

 
Trvanie:    10.00 – 11.30 hod. 
Miesto zasadnutia:   zasadačka Radnice 
Prítomní:  Mgr. Monika Tkáčová, Magdaléna Kráľová, Mgr. Marek Baláž, 

PhDr. Soňa Sventeková, Martin Bartoš, Ing. Martin Kapusta,  
Ing. Jana Barbuščáková 

 Ospravedlnení:    MUDr. Iveta Fulková, Adnan Akram, Mgr. Mária Hollaarová    
 
Program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Predstavenie rozpočtu Mestského kultúrneho centra (MKC) na rok 2024 
3. Plán aktivít MKC na rok 2024 
4. Projekt cezhraničnej spolupráce INTERREG Slovensko – Maďarsko 
5. Navýšenie rozpočtu pre aktivitu Spišskonovoveské miniatúry (p. Kormošová) 
6. Rôzne 
7. Záver 

 
 
Prerokované:  
 
K bodu 1: 
Mgr. Tkáčová 

- otvorila zasadnutie, privítala prítomných a vyzvala riaditeľa MKC Martina Kapustu, 
aby predstavil rozpočet MKC na rok 2024. 

 
K bodu 2: 
 Ing. Kapusta 

- poďakoval za slovo a informoval prítomných, že MKC je príspevkovou organizáciou 
mesta a okrem príspevku na činnosť MKC majú aj vlastné príjmy, napr. z prenájmu 
priestorov (koncertná sála, DK Mier) alebo z predaja vstupeniek na kultúrne podujatia, 

- MKC zastrešuje aj činnosť Folklórneho súboru Čačina, Folklórneho súboru Ihrík 
a Divadelného súboru Hviezdoslav, 

- aktivity MKC sú rozdelené na 3 podprogramy: Reduta, Dom kultúry Mier, Tradičné 
kultúrne podujatia, 

- transfer z rozpočtu obce (príspevok na činnosť MKC) – návrh na rok 2024 je 537 978 €, 
táto suma je znížená o 5 % oproti roku 2023, 

- na organizovanie Tradičných kultúrnych podujatí je vyhradená suma 123 384 €, na 
prevádzku Kina Mier 75 040 € a suma 339 554 € zahŕňa výdavky spojené s prevádzkou 
Reduty, činnosťou MKC. Patria tu napr. poplatky za energie, mzdy, dohody o vykonaní 
práce, poplatky SOZA, poplatky filmovým spoločnostiam pri premietaní v exteriéri, 
technické zabezpečenie podujatia (montáž, demontáž a revízia pódia, toalety, čistenie 
priestranstva, a pod.), honoráre umelcom, softvér na predaj elektronických vstupeniek 
na kultúrne podujatia TICKETWARE, aplikácia ENMON, ktorá riadi a kontroluje spotrebu 
energií, ... 
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Mgr. Baláž 
- opýtal sa na spôsob platenia umelcov, resp. kapiel či divadiel účinkujúcich 

v programoch MKC. 
 
Ing. Kapusta 

- uviedol, že podujatia organizované v interiéri, na ktoré je spravidla platený vstup, sú 
dohodnuté na platbu na % od počtu predaných osôb, 

- a podujatia organizované v exteriéri s voľným vstupom sú platené na základe 
dopredu dohodnutej sumy. 

 
Mgr. Baláž 

- poznamenal, že si uvedomuje, že v kultúre chýbajú peniaze a preto chce podať návrh do 
MsZ na navýšenie rozpočtu na kultúru, 

- navrhne, aby z odpredaja majetku mesta bola časť peňazí (1 – 2%) vyčlenená na malé 
kultúrne a športové aktivity, 

- zaujímal sa aj o financovanie Festivalu Živé sochy. 
 
Ing. Kapusta 

- informoval, že MKC platí len časť nákladov spojených s týmto podujatím, a to 
technické zabezpečenie (pódium, ozvučenie, čistenie priestorov, nočné stráženie, ...), 
časť nákladov je hradená aj z rozpočtu Košického samosprávneho kraja, ale o tieto 
peniaze žiada organizátor festivalu, 

- náklady na festival má MKC zahrnuté vo svojom rozpočte, od januára 2023 prešla celá 
agenda organizovania kultúrnych podujatí v meste z Kancelárie primátora na MKC. 

 
K bodu 3: 
Ing. Kapusta 

- uviedol, že pri tvorbe programovej ponuky na rok 2024, vychádzali z už osvedčených 
a obľúbených programov ako aj z finančných možností,  

- verejnosť sa môže tešiť na tradičné veľké podujatia pre malých aj veľkých, ako sú napr.:  

 1. máj v Madaras parku, 

 Mesto plné detí (31. 5. – 1. 6.), ktorého súčasťou bude aj Spiš Dance Battle, prvýkrát 
pôjde o dvojdňové podujatie, v piatok budú prebiehať aktivity pre školské kolektívy, 
sobota bude pre rodiny s deťmi, 

 Spišský trh (18. – 21. 7.), 

 Festival Živé sochy (2. – 3. 8.), 

 Dni mesta a Trh ľudových remesiel (23. – 24. 8.), 
- v letných mesiacoch bude opäť prebiehať Kultúrne leto: Letné kino pred Redutou, 

nedeľné rozprávkové popoludnia, koncerty z veže, Spiš Rock Fest, Graffiti Spiš, Street – 
Food festival, ... 

 
Mgr. Baláž 

- opýtal sa na program počas blížiacich sa vianočných sviatkov. 
 
Ing. Kapusta 

- poznamenal, že aj pri zostavovaní tohto programu vychádzali z obmedzených finančných 
možností, ale aj napriek tomu sa snažili pripraviť plnohodnotný program, 

- na pódiu pri Redute sa 6. 12. už tradične deti stretnú s Mikulášom,  
- počas vianočných trhov (8. – 10. 12.) bude pred Levočskou bránou postavené malé 

pódium, kde vystúpia so svojim vianočným programom deti zo ZUŠ v Spišskej Novej Vsi, 
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M. Mareková s kapelou, folklórne súbory, deti si budú môcť pozrieť vianočnú rozprávku, 
a pod.  

- na sobotu 9. 12. je pripravený vianočný program v DK Mier s názvom Vianoce s 
folklórom a v Spišskom divadle premiéra hry Jeppe z vŕšku od DS Hviezdoslav, 

- počas celého Adventu budú prebiehať rôzne vianočné podujatia a koncerty, ako napr. 
Čaro Vianoc (11. 12. 2023), koncert F. Jančíka (10. 12.), koncert Tichá noc (16. 12.), 
Vianočný koncert ZUŠ v SNV (19. 12.),  

- na 30. 12. Farnosť SNV pripravila v Kine Mier v spolupráci s Divadlom teatrálnej skratky 
predstavenie Františkove jasličky. 

 
K bodu 4: 
Mgr. Tkáčová 

- vyzvala riaditeľa MKC, aby informoval prítomných o tom, či sa im podarilo zapojiť do 
výzvy, ktorú vyhlásilo Európske zoskupenie územnej spolupráce VIA CARPATIA 
v rámci programu INTERREG Slovensko – Maďarsko. 

 
Ing. Kapusta 

- poznamenal, že to vôbec nebolo ľahké, ale nakoniec sa im projekt podarilo podať, 
- vyzdvihol dobrú spoluprácu s agentúrou zastrešujúcou danú výzvu a tiež poďakoval aj 

p. Pavelekovej z Referátu rozvoja mesta Spišská Nová Ves, veľmi im pri spracovaní 
a podávaní projektu pomohla, 

- do Fondu malých projektov v rámci programu INTERREG Slovensko – Maďarsko MKC 
podalo projekt s názvom Trh ľudových remesiel, s celkovým rozpočtom 19 818,75 €,   

- zámerom projektu bude podpora účasti maďarských amatérskych umelcov 
a remeselníkov na Trhu ľudových remesiel. 

 
Mgr. Tkáčová 

- informovala, že Spišské kultúrne centrum a knižnica sa tiež zapojili do tejto výzvy 
s podujatím Gelnické iluminácie – multižánrový festival v uliciach Gelnice. 

 
K bodu 5: 
Mgr. Tkáčová 

- predstavila projekt Spišskonovoveské miniatúry, ktorého garantom je PhDr. Ružena 
Kormošová, PhD., 

- ide o vydanie 8 zväzkov malých beletristických diel (cca 100 – 120 strán) 
pripomínajúcich osobnosti mesta Spišská Nová Ves, ktoré sa významnou mierou 
pričinili o jeho zviditeľnenie, prípadne zasiahli do dejín mesta, v náklade 200 
ks/zväzok, 

- jeden zväzok (J. Šimo – Svrček) je už pripravený do tlače, autorka naň v roku 2023 
dostala dotáciu od mesta SNV vo výške 900 €, 

- finančné náklady na vydanie jedného zväzku predstavuje cca 2 500 €, tie zahŕňajú 
prípravu textov a podkladov, grafické práce, posúdenie, preklady resumé, jazykové 
korektúry, polygrafické práce – tlač, 

- navrhla, aby vydavateľom bolo Mesto Spišská Nová Ves a aby pre rok 2024 navýšilo 
rozpočet na túto aktivitu. 

 
Mgr. Baláž 

- poznamenal, žeby bolo vhodné preveriť, či takéto publikácie s obdobnou témou 
nevydávajú aj iné inštitúcie, napr. Múzeum Spiša.  
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Mgr. Tkáčová 

- po telefonickom rozhovore s pánom Števíkom z Múzea Spiša potvrdila, že Múzeum Spiša 
neplánuje vydávanie kníh o žiadnej z osobností, o ktorých chce písať p. Kormošová 
v rámci cyklu Spišskonovoveské miniatúry, 

- vyzvala prítomných členov komisie, aby hlasovali pre navýšenie rozpočtu na túto 
aktivitu.  

 
Záver: 

- všetci prítomní členovia komisie hlasovali za zvýšenie rozpočtu a odporučili MsZ 
v Spišskej Novej Vsi navýšiť rozpočet pre Kanceláriu primátora o 2 500 € na túto 
aktivitu pre rok 2024. 

 
 
K bodu 6:  
Mgr. Tkáčová 

- uviedla, že je pri tvorbe kultúrnych programov dôležité zachovať kvalitu aj pri 
angažovaní neprofesionálnych umelcov. 

 
Ing. Kapusta 

- informoval, že kvalitu sa snažia zachovať pri každom podujatí, vždy chcú udržať 
profesionalitu, 

- pri organizovaní kultúrnych podujatí spolupracujú aj s kultúrnou zložkou Centra voľného 
času a ZUŠ, 

- vo večerných hodinách, resp. počas hlavných vystúpení sú vždy angažovaní profesionálni 
umelci, 

- poznamenal aj to, že pri výbere podujatí musia brať do úvahy akcie v Poprade, hlavne 
termíny, nakoľko v popradskej Aréne umelecké agentúry zastrešujú veľké podujatia, na 
ktoré nalákajú verejnosť zo širokého okolia a potom na naše podujatia príde menej ľudí, 
ak sa napr. akcie kryjú, resp. sú podobné.  

 
K bodu 7:  
Mgr. Tkáčová 

- na záver poďakovala všetkým prítomným za účasť a popriala pekné vianočné sviatky. 
 
 
 
                             Mgr. Monika Tkáčová  
                                                                                              predsedníčka komisie  
 
 
 
Zapísala: Ing. Jana Barbuščáková 


